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 Referat generalforsamling, den 8. maj 2020 
Redningshunden-Danmark (RDA) 

 

 

Pga. Covid19, så var omstændighederne sådan, at vi ikke kunne holde en 

generalforsamling med fysisk fremmøde. Så generalforsamlingen blev afholdt 
via Messenger.  

 

Dagsorden 

1. Valg af dirigent 

2. Formandens beretning 

3. Fremlæggelse af regnskab 

4. Fastsættelse af kontingent for 2021, bestyrelsen foreslår at kontingentet fortsætter, 

med kr. 100 for passive, kr. 250 for aktive og kr. 400 for husstande 

5. Indkomne forslag 

6. Valg af bestyrelse 

a) Valg af kasserer, Helle Jensen som er villig til genvalg (på valg i lige årstal) 

b) Valg af 2 bestyrelsesmedlem, Jakob Vestergaard og Niels Møller Christensen. Jakob 

ønskede at genopstille, hvilket Niels ikke ønskede. Jette Aleksandrovietz har meldt 

sit kandidatur til bestyrelsen og overtager derved Niels´s plads.  

c) Valg af 2 suppleanter 

7. Valg af revisor 

8. Eventuelt 

 

Ad. 1 Ida Bårris blev valgt som dirigent og hun konstaterede, at Gf er lovligt indkaldt den 

16/4 pr. mail og overholder retningslinjerne iflg. vedtægterne. Helle Jensen blev valgt 

som referent. 

 

Ad. 2 Formandens beretning 2019 blev læst af Ida Bårris.  

I 2019 havde RDA igen flere forskellige arrangementer i løbet af året. Hvilket var 

utroligt dejligt. 

 

RDA startede med at inviterer til dommeruddannelse i IPO-R programmet i februar i 

Aalborg. Nye aspiranter deltog. Mette Schou, Karina Højer Pedersen, Marianne Kolind 

og Solveig Erri Ellegaard. Der blev lagt vægt på de generelle bestemmelser, samt V-

prøver i F, FL og T. Spor, rundering og ruin. Der var både teori og praktik. Anden del af 

uddannelsen blev aftalt til første weekend i februar 2020. Dette skulle give aspiranterne 

mulighed for at komme ud og dømme i praksis inden næste del. 

 

Årets internationale prøve blev afholdt i Frederikssund. Jeg kunne godt have ønsket mig 

lidt flere danske deltagere. Renate Gregersen med Piper fik SG i TA og blev bedste 

team. Signe Dahlberg-Hansen m. Snjos Blue Jirva og Poul Erik Lange m. Wallaro Quit 

Hot’n Spicy begge fik SG i ruinen på B-niveau. 
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Ud over IRO prøven blev der også afholdt 3 IPO-R prøver. En i Frederikssund og to i 

Aalborg. Generelt for prøverne gælder det, at der er plads til flere deltagere og flere 

beståede prøver. Modtager gerne idéer til hvordan vi kan styrke begge dele. 

 

Årets VM for redningshunde blev afholdt i Frankrig uden danske deltagere. 

 

Der har også i 2019 været inviteret til fællestræning. Det er dejligt, når der er mulighed 

for at mødes og udveksle erfaringer. I august var der træning i Stauning. I december 

blev der først afholdt træning i Legoland og siden på Tradium i Randers. 

 

Det er også blevet til to kurser. Endnu et kursus i praktisk eftersøgning med Toril Vik, 

og senere på året et kursus med Andrea Otto og Wiebke Langhals. Her stod den på 

motivation af hunde og figurantarbejde. 

 

Der var i 2019 også deltagere i IRO’s MRT prøver. Mission readiness test for 

redningshunde. Karina Højer Pedersen med Disco var til recertificering i Kroatien, men 

bestod desværre ikke. 

 

Jeg var selv afsted til først PRE MRT i rundering og siden MRT i rundering i Østrig med 

Sostack’s Ori. Det er første gang RDA får et godkendt team i rundering. 

 

Nyt i IPO-R programmet er mantrailing. Dette kunne være en mulighed for RDA. 

Desværre mangler vi nogle til at tage teten på denne spændende del af søgearbejdet. 

 

Vi arbejder stadigvæk på at få vores prøver på Hundeweb. Desværre bliver vi 

nedprioriteret af DKK. Men har ikke opgivet endnu. 

 

2019 var et godt år for RDA. Vi fik igen lidt gang i arrangementerne, selvom der stadig 

er plads til forbedring. Nogle ting mangler vi stadig at få styr på. Fx vores hjemmeside, 

og vi vil gerne have udviklet et koncept til afholdelse af DM for redningshunde. 

 

I skrivende stund ved vi allerede at 2020 byder på udfordringer som ingen havde 

forudset. Så er det godt at kunne se tilbage på et godt år 2019. 

 

Ida Bårris 

Formand 

 

 Beretningen blev godkendt.  

  

 

Ad. 3 Fremlæggelse af regnskab ved Helle Jensen. Regnskabet blev vedhæftet i gruppen 

dagen før og også fremlagt på dagen. Regnskabet blev godkendt.  

 

Ad. 4 Det blev vedtaget, at kontingentet for 2021 fortsætter med kr. 100 for passive, kr. 250 

for aktive og kr. 400 for husstande  

 

Ad. 5 Ingen indkomne forslag 

 

Ad. 6  a) Helle genvalgt som kasserer. 
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 b) Jakob Vestergaard genvalgt som bestyrelsesmedlem og Jette Aleksandrovietz    

ønskes velkommen i bestyrelsen.  

 c) De 2 suppleanter blev Frantz Rønkilde og Karina Liebak Andersen. 
 
Ad. 7 Michael Jensen genvælges som revisor 

 

Ad. 8 Eventuelt 

 DM for redningshunde: Carina Graversen har som den eneste tilmeldt sig 😊 Jette 

Aleksandrovietz melder sig også og der kan være plads til flere 😊 

  

 Hundeweb DKK: Vi vil gerne have prøver mv. på hundeweb. Det kniber lidt, men der arbejdes på 

sagen, men vi ligger ikke højest på prioriteringslisten pt.  

 

 Ideer til kursus eller lign.: Torill kursus er blevet udsat, og så har vi jo også et i september, som vi 

håber, at vi kan afholde.   

 Int. IRO prøve 2020 er udsat til november, men vi har ikke hørt fra IRO endnu. Skal vi måske fremover 

holde int. prøver i efteråret i stedet for foråret…det kan der være både fordele og ulemper med. Men 

vi kan jo evt. prøve et år?  

Vi skal snart have søgt om prøver i 2021, inden 1. juli. 

 

 Jakob arbejder på et kursus med Linda evt. næste år.  

 

 Lydighedskursus arbejdes der også på. Ida har bl.a. Dina Doctormann, men som klikkertræner. Vivi 

Gilsager? Skal helst være en som er god til forskellige racer. Ann-Marie og Bosse kunne måske også 

være en mulighed. Liselotte, verdensmester i spor…er vant til at kikke på forskellige racer og som 

arbejder i forskellig drift. Mariette, Ringkøbing. Allan Meindahl, DCH Nivå??  

 

 V-prøve kursus  

 Noget intro til V-prøver, men kræver at der reklameres de rigtige steder. Evt. i hunden? 

Instruktør…gerne flere. På facebook er der jo flere kursus grupper, som måske kunne være en 

mulighed. Vores målgruppe kan jo være både vores nuværende medlemmer, men også nye og evt. 

kommende medlemmer.  

 Største udfordring er pt. lydigheden for de fleste, men det er nok også et problem at der pt. ikke er 

flere prøver. I dag har man jo også mulighed for kun at deltage i ”Nose” delen af prøven.  

  

 Vores dommere skal jo også have noget at øve sig på, men nu kom corona jo lige lidt i vejen. Vi vil 

også gerne have at de prøver at dømme sammen med en anden udenlandsk dommer end Frans.  

  

 Jakob og Niels har et lokalt hold som måske kunne have godt af at blive dømt af vores dommere (v-

prøve), og det kunne måske gøre dem lidt mere bidt af det og så på sigt få dem til at deltage i off. 

RDA prøver.  

  

 Vi skal måske også huske at gøre reklame for vores forskellige arrangementer, prøver og kurser.  

 

 Man kunne måske lave nogle drive-in prøver i f.eks. spor og rundering med kun v-prøver (kun ”nose” 

delen og til en billig pris), hvor man kan holde sig under 10 personer inkl. Dommere, prøveleder og 

figurant. Men det kræver at folk ikke bliver hængende.  
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 Mht. Nose prøverne, så burde man måske få lidt styr på det, så folk kender retningslinjerne. 

Ringkøbing (Jakob) har bl.a. et hold på vej, som er godt på vej. Og Jette har gang i noget med 

Fredericia DCH.  

 

 Programmet er meget svær at få overblik over, så måske skal vi have kikket på det og have lave en 

let læselig udgave…ala den gamle pixie bog. Niels har lavet en udgave, som vi måske kan arbejde ud 

fra 😊  

  

 Måske nogle intro dage i efteråret…og kan måske også få lidt i DCH bladet om selve programmet.  

 Det vil være super hvis man f.eks. også kunne få DCH med på vognen, for de kan jo f.eks. også 

afholde en prøve.  

 

 Veste, Vestene er bestilt men de var i restordre, så de burde være på vej.  


